
Protokół Nr      /2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

 z dnia 21 września 2023 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Gospodarka odpadami w Gminie Gołdap 

4. Wnioski do budżetu gminy Gołdap na 2024 r.  

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek. Powitała członków komisji, 

zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła porządek posiedzenia. 

Uwag nie głoszono. 

Do pkt 3 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że wydatki poniesione na system gospodarki 

odpadami (na dzień 31.08.2023 r.) wynoszą 2 927 551,15 zł.  Są to wydatki związane z pokryciem: 

- kosztów odbioru i transportu odpadów komunalnych, 

- kosztów zagospodarowania odpadów komunalnych, 

- kosztów odbioru, transportu i zagospodarowania przeterminowanych lekarstw, 

- monitoring i koszenie zrekultywowanych składowisk odpadów, 

-  składki członkowskie dla Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”.  

Dochody uzyskane z systemu gospodarki odpadami: 2 545 744,65 zł  

Wydatki ponoszone są na podstawie umów zawartych z następującymi podmiotami:  

1. Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych s.c. Marta Brzezińska, Tomasz Brzeziński s.c.- odbiór i transport 

odpadów z nieruchomości zamieszkałych z terenu miasta Gołdap- stawka za odbiór 1 Mg odpadów wynosi 

420,00 zł brutto. Z terenu miejskiego ilość odbieranych miesięcznie odpadów oscyluje w granicach 265-280 

Mg.  

2. KOMA Ełk Sp. z o.o.- odbiór i transport odpadów z nieruchomości zamieszkałych z terenu wiejskiego 

gminy Gołdap- stawka za odbiór 1 Mg odpadów wynosi 753,67 zł brutto. Z terenu wiejskiego ilość 

odbieranych miesięcznie odpadów oscyluje w granicach 75-83 Mg.  

3. Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami „Eko-Mazury” Sp. z o.o.- zagospodarowaniem odpadów 

komunalnych zajmuje się- stawka w zależności od frakcji odpadów  

Odbiór odpadów realizowany jest na podstawie ustalonych harmonogramów  

Umowy z podmiotami świadczącymi odbiór i transport odpadów komunalnych obowiązują do końca roku 

2023. Obecnie jest przekazywane do publikacji w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej ogłoszenie o 

przetargu nieograniczonym na odbiór odpadów komunalnych z terenu wiejskiego i miejskiego gminy Gołdap. 

Dodała, że prawdopodobnie w tym roku zaistnieje konieczność podjęcia uchwały w sprawie dofinansowania 

tegorocznego systemu.  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zapytała, zawsze wydział przypomina o prawidłowym 

segregowaniu śmieci, który ma wpływ na koszta. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że zagospodarowanie czarnego worka oraz 

odpadów gabarytowych jest największym kosztem.   

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czym jest spowodowana prawdopodobna konieczność 

przeznaczenia dodatkowych środków na zagospodarowanie odpadów komunalnych. Spowodowane jest tym,  

że mieszkańcy nie płacą czy tym, że firma podniosła ceny w trakcie. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że w bieżącym roku była waloryzacja stawki 

jednej firmy, jak również wzrost stawek na bramie Eko-Mazury. Od 2022 roku jest nowy system rozliczania  

po ilości odpadów.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, kto najczęściej nie płaci – osoby fizyczne czy 

przedsiębiorstwa, wspólnoty.  



Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że różnie ale nie posiada takich informacji. 

Mieszkańcy nie potrafią odróżnić odpadów BIO – są wrzucane resztki, kości, większe gałęzie. Pojawiają się 

nawet martwe zwierzęta w BIO odpadach. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku zmieniła się do tego 

stopnia, że niedługo trzeba będzie wykonać określone wskaźniki recyklingu.  

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że wiele czynników ma wpływ na koszty, m.in. 

segregacja. Trzeba by było podnieść opłaty aby zbilansować koszty. Planowana jest zmiana ustawy w zakresie 

zwrotu opakowań, petów. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie wszystkie podmioty będą zobligowane. W 

sierpniu bieżącego roku była duża ilość odpadów: 400 ton odpadów z czego: 211 ton odpady zmieszane, 77 ton 

tworzywa sztuczne i metale, 50 ton BIO, 25 ton szkło, 18 ton papier i tektura, popiół 5 ton. 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że liście są grabione na posesjach i duża ilość 

worków stoi pod posesjami.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zasugerował zorganizowanie dodatkowej kampanii 

informującej o konieczności i sposobie segregacji. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że wraz z wprowadzeniem segregacji były 

prowadzone zajęcia edukacyjne w szkołach, były kolportowane ulotki informacyjne.  

Redaktor GOLDAP.INFO Pan Jacek Rakowski zapytał, jakim odpadem jest duża gałąź.  

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że to jest odpad bio ale powinien ulec 

zmniejszeniu.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy zwiększy się ilość pojemników do segregacji.  

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że może się zwiększyć.  

Członek Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że na jednym z posiedzeń była mowa o wizycie w 

Eko Mazurach.  

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że ustali termin i przekaże informację.  

Do pkt 4 

Członkowie Komisji wypracowali wnioski do budżetu na 2024 rok: 

1. Zabezpieczenie środków finansowych na likwidację „ptasiej grypy” na zalewie i budowę miejsca 

zastępczego (zapewnienie kompensacji) – 100 000,00 zł; 

2. Zagospodarowanie terenu wokół zalewu – wykonanie ścieżki pieszo – rowerowej/spacerowej, 

oświetlenie, ławeczki, kosze, stojaki na rowery, tablice informacyjne – 100 000,00 zł; 

3. Ustawienie ławeczek i koszy na śmieci na odcinku ul. Jeziorowej (od korsa do Promenady) – 10 000,00 

zł; 

4. Montaż 2 lub 3 lamp oświetleniowych na ul. Jeziorowej w prawo od skrzyżowania z korso (od nr 14 do 

nr 20) – 10 000,00 zł; 

5. Zabezpieczenie środków finansowych na działania:  

- budowę przydomowych oczyszczalni ścieków – 50 000,00 zł; 

- likwidację barszczy kaukaskich – 50 000,00 zł; 

- dofinansowanie wymiany pieców na ogrzewanie ekologiczne – 50 000,00 zł; 

- dofinansowanie do utylizacji eternitu. 

6. Zagospodarowanie skweru między ul. Nadbrzeżną a rzeką Gołdapą na parking dla dostawców i gości – 

20 000,00 zł; 

7. Wykonanie dokumentacji rozbudowy garażu OSP Dunajek – 15 000,00 zł; 

8. Wykonanie II etapu budowy chodnika w Kozakach – 30 000,00 zł; 

9. Budowa parkingu przy blokach nr 8 i nr 10 przy ul. Kościuszki „w parku” (poszerzenie drogi) – 

parkowanie poprzeczne – 20 000,00 zł; 

10. Wyznaczenie na jedni na ul. Żeromskiego pasów ruchu dla rowerów; 

11. Oznaczyć świetlice wiejskie  podległe sołectwom i gminne – 5 000,00 zł; 

12. Remont budynku przy ul. Kościuszki 8. 

 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 4 za propozycje wniosków do budżetu zostały przyjęte.  

Do pkt 5 

Brak wolnych wniosków 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                Zofia Syperek 


